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z Lukavice, s nimiž jsou spojeny první 
zprávy o obci v písemných historických 
pramenech. Klíč a meč jsou atributy sva-
tých Petra a Pavla, kterým je zasvěcen 
dolnolukavický kostel, který je svědkem 
historie obce a jejím duchovním centrem. 
Hvězdy v modrém poli ukazují na svaté-
ho Jana Nepomuckého, jehož sochy jsou 
v katastru obce instalovány ve čtyřech 
provedeních a tomuto světci zasvěcena 
také zámecká kaple. Lomené břevno či 
modré pole mohou být interpretovány 
jako odkaz na řeku Úhlavu, která kata-
strem obce protéká. 

Vlajka opakuje podobu znaku, její list 
tvoří tři vodorovné pruhy (červený, mod-
rý a bílý). V červeném pruhu je žlutý klíč, 
podložený bílým šikmým mečem se žlu-
tým jílcem a záštitou. V modrém pruhu 
je pět žlutých hvězd.

Zastupitelstvo zároveň zrušilo rozhodnu-
tí přijmout návrh znaku a vlajky z roku 
2008 zpracovaný PhDr. Janem Pelantem, 
CSc.

Návrh nových symbolů obce byl odeslán 
do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky ke schválení. Poté budou 
slavnostně představeny veřejnosti.

Vážení spoluobčané,
 jsem velice rád, že vás mohu infor-

movat o tom, že zastupitelstvo na svém 
zářijovém veřejném zasedání schválilo 
nové návrhy symbolů obce, a to znak 
a vlajku. Vypracoval je heraldik p. Kasík 
z Roudnice nad Labem. 

Znak je červeno-modře dělený štít se 
sníženým stříbrným břevnem. Nahoře 
je zlatý klíč podložený stříbrným šik-
mým mečem se zlatým jílcem a záštitou 
a v dolní části je pět zlatých hvězd. Lome-
né břevno je odvozené od erbu vladyků 
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a šachet, kde je to nutné. Nyní probíhá 
sanace komunikace do hloubky 90 cm, 
budou založeny obrubníky a začne se 
rýsovat nová trasa komunikace a chod-
níků. Vyvíjíme maximální úsilí, aby byla 
stavba dokončena do konce listopadu.

Je smutné, že nově zrekonstruovaných 
ulic si ne všichni váží. Všichni může-
me vidět realitu: louže od úkapů oleje 
z aut na nové žulové dlažbě, parkování 
na nově upravených zelených plochách 
nebo parkováních na vjezdech, které 
tvoří současně chodník. 

Provozovna České pošty
Pro novou provozovnu České pošty pro-
bíhají dokončovací práce. Je reálný před-
poklad, že od prosince letošního roku 
bude přemístěna do budovy klubovny 
v DL čp. 142. 

Využívání budovy klubovny
Po rozhodnutí zastupitelstva obce bylo 
v budově klubovny v září zřízeno nové 
plynové topení. Důvodem je zvýšení 
komfortu budovy vzhledem k jejímu no-
vému vyžití jednak poštou a v budoucnu 
obecním úřadem při zamýšlené rekon-
strukci stávající budovy OÚ čp. 134.

V této souvislosti zastupitelstvo rozhod-
lo o možnosti využívání sálu klubovny 
i pro jiné než obecní a spolkové akce. 

Využívání kanalizace v Lišicích
Rád bych poděkoval těm občanům Li-
šic, kteří si uvědomují význam investice 
obce cca 27 milionů Kč do vodohos-
podářské infrastruktury a již uzavřeli 
smlouvu o odvádění odpadních vod do 
kanalizace s firmou ČEVAK. Konkrétně 
se jedná o 61 smluv, z toho 53 smluv je již 
aktivních. V přepočtu se jedná o odvádě-
ní 4 348 m3 splaškových vod ročně na čis-
tírnu odpadních vod, na místo dřívější-
ho vypouštění do řeky. A to už musí být 
znát. Je však zarážející, že z Horní Luka-
vice s více než 400 obyvateli jsou splaš-
kové vody vypouštěny do vodotečí, které 
ústí do stejné řeky. Majitelé nemovitostí 
v Lišicích, kteří dosud své domy nenapo-
jili na splaškovou kanalizaci, budou vy-
zváni k prokázání likvidace splaškových 
vod v souladu s platnou legislativou.

Rekonstrukce komunikací a výstavba 
chodníků v Dolní Lukavici
Po výměně vodovodního řadu v úseku 
Mateřská škola – konec obce směr Přeš-
tice byly provedeny potřebné přeložky 
plynovodního řadu a telefonních kabelů. 
Někteří občané reagovali na výzvu obce, 
využili vykopané komunikace a zřídi-
li si vodovodní a kanalizační přípojky. 
Jsou odstraňovány všechny odhalené 
poruchy na podzemních sítích, zejména 
na dešťové kanalizaci, připojování oka-
pových svodů a výstavba nových vpustí 
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cestou za lukavický mlýn, najdete spous-
ty ohryzaných kmenů. Ukázky takových 
stromů můžete vidět i u Snopoušov ve 
směru na Předenice. V řece Úhlavě je mu 
zkrátka blaze. 

Druhé chráněné zvíře je ledňáček říční 
také někdy nazývaný rybaříček. Jedná se 
o výrazně zabarveného ptáka s oranžo-
vou spodinou a modrým hřbetem. Pro 
své krásné zabarvení se mu také říká „lé-
tající drahokam“. Měří 16,5 cm. Lednáček 
u nás pobývá celoročně a živí se hmyzem, 
rybami a pulci. Sídlí v podemletých říč-
ních březích a svůj úsek si střeží. Létá 
poměrně nízko nad vodou a nejdříve je 
ho slyšet a pak až vidět. 

Třetím chráněným zvířetem na Luka-
vicku je čáp bílý. Je to 95 až 110 cm velký 
pták, který sídlí v Dolní Lukavici na ko-
míně bývalého pivovaru, kde mu bylo na 
jaře 2013 připraveno nové hnízdo. Hnízdí 
vysoko kvůli většímu rozpětí křídel 
180 - 218 cm. Je závislý na okolní krajině. 
Z jeho jídelníčku jmenujme myši, hrabo-
še, hady a žáby. Dobře je mu na loukách 
a pastvinách. Je poslem jara a pták, který 

„nosí děti“. Je to pták tažný, který odlétá 
přes zimu do Afriky. Je zvláště chráněný 
jako ohrožený druh.

Poslední zvíře na seznamu chráněných 
druhů jsme si nechali jako hádanku, ať 
už pro děti či dospělé. Jedná se o bílého 
nejtěžšího létajícího ptáka, který v minu-
losti hnízdil na lukavickém zámeckém 
rybníce. Určitě budete vědět! 

Za rozhovor děkuji Karlu Makoňovi, 
DESOP, Plzeň.

Mgr. Eva Horová

Občanům s trvalým pobytem v obci 
bude umožněno pronajmout si prostory 
klubovny pro uspořádání soukromých 
akcí (rodinné setkání, oslavy životních 
výročí apod.). Nebudou povolovány ko-
merční hromadné oslavy, taneční zábavy, 
diskotéky, silvestry apod. Podmínky pro-
nájmu budou zpracovány a zveřejněny. 

Všem trpělivým obyvatelům obce děku-
ji za pochopení při komplikacích, které 
rozsáhlé stavební práce s sebou přináší. 

Vítězslav Opálko, starosta obce 

Chráněná zvířata 
na Lukavicku

Víte, jaká chráněná zvířata můžeme najít 
v našem okolí? Tuto otázku jsem položila 
Karlu Makoňovi, který pracuje v organi-
zaci DESOP - Záchranné stanici živoči-
chů Plzeň. 

Na prvním místě zmínil bobra evrop-
ského. Jedná se o našeho největšího hlo-
davce, dorůstá až jednoho metru a váží 
kolem 30 kg. Tělo má porostlé velmi 
hustou černohnědou srstí a je dokonale 
přizpůsoben životu ve vodě díky plova-
cím blanám, které jsou na zadních kon-
četinách. Pod vodou vydrží až 20 minut. 
Žije v tlupách a aktivní je v noci. Jedná se 
o velmi plaché zvíře, které žije v norách 
v říčním břehu. Když se půjdete projít 

stavbyvedoucí:  
Milan Rubáš 

 milan.rubas@strabag.com, 
tel. 602 182 712 

technický dozor: 
Ing. Jaroslav Patera 
patera@gplinvest.cz 

 tel. 602 169 504
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U s n e s e n í   č. 15
z veřejného zasedání zastupitelstva Obce Dolní Lukavice 

konaného dne 21. září 2017 v Lišicích
A) volí: 

 » návrhovou komisi ve složení: Marcel Fischer, Marek Maňour
 » ověřovatele zápisu: Tomáš Hrubý, Ing. Tomáš Harviš

B) schvaluje:
 » program veřejného zasedání zastupitelstva obce Dolní Lukavice
 » návrh obecních symbolů – dle návrhu p. Stanislava Kasíka, heraldická kancelář 

„Dauphin“, Roudnice nad Labem  
 » návrh uzavřít smlouvu o zřízení věcného břemene - služebnosti ve prospěch ČEZ 

Distribuce a. s. v rozsahu 1,85 m2 za jednorázovou úhradu 1 000 Kč bez DPH
 » návrh uzavřít nájemní smlouvu na pronájem pozemkové parcely č. 628/26 v k.ú. Dol-

ní Lukavice, Nová Pajzovna, na žádost Jana a Jany Karáskových, majitelů sousední 
parcely p.č. 628/17, výše nájemného 1200 Kč/rok, výpovědní lhůta 6 měsíců, účinnost 
od 1. 1. 2018

 » návrh uzavřít kupní smlouvu o prodeji části obecního pozemku p. Marcelu Švajcro-
vi , bytem Loudů 1037, Dobřany, u jeho provozovny v Krasavcích, st.p. 85 o rozloze 
1 m2 a p.č. 804/10 o rozloze 17 m2 (nová p.č.) oddělovaných z obecního p.č. 804/6 
(stávající p.č.), za cenu 200 Kč/m2 a náklady s prodejem spojené

 » návrh provozovatele VH infrastruktury ČEVAK a.s., Severní 8, České Budějovice, na 
výměnu stávajícího vodovodního řadu v DL, úsek od čp. 138 k čp. 134, která bude rea-
lizována v rámci akce III/18027 a III/18029 Průtah Dolní Lukavice – stavební úpravy 
komunikací a chodníků

 » návrh uzavřít s firmou ČEVAK a.s., Severní 8, České Budějovice, na obnovu vodovo-
du v DL od čp. 138 ke křižovatce u čp. 199 v délce 450, výměnu 20 ks přípojek vč. dopo-
jení a veškerých armatur na tomto úseku dle cenové nabídky vč. zajištění náhradního 
zásobování odběratelů, veškeré proplachy, dezinfekce a geodetické zaměření díla za 
cenu 487 154 Kč bez DPH

 » návrh uzavřít s firmou Strabag a.s., OZ České Budějovice, oblast Sever, Parková 
12, Plzeň, na zemní práce pro vodovod v Dolní Lukavici od čp. 138 ke křižovatce u pč. 
199 v délce 450 m za cenu 456 883,95 Kč bez DPH

 » žádost firmy Strabag a.s., OZ České Budějovice, oblast Sever, Parková 12, Plzeň, 
o posunutí termínu zbývajícího úseku ETAPY 2 (komunikace mezi křižovatkami 
na Dnešice a Krasavce), v rámci akce III/18027 a III/18029 Průtah Dolní Lukavice – 
stavební úpravy komunikací a chodníků, do 31. 5. 2018

 » návrh uzavřít smlouvu o dílo s dodavatelem Václavem Königem, Blatnice 6, na zříze-
ní topení a rozvodu teplé vody v DL čp. 142 (klubovna) za cenu 283 203 Kč bez DPH

 » návrh uzavřít smlouvu s firmou Kaiser s.r.o., Nádržní 753, Rožmitál pod Třemšínem, 
na dosadbu liniových výsadeb mimo intravilán obce v k.ú. DL, Krasavce a Snopou-
šovy s následnou údržbou, za cenu 63 655 Kč bez DPH

 » záměr prodeje p.p.č. 1067/14 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 506 m2 a st.p.č. 

Informace obecního úřadu
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176 o výměře 35 m2, zastavené stavbou rekreační chaty, vše v k.ú. Lišice, na žádost 
paní Jaroslavy Vrbové, Klatovská tř. 1667/76, Plzeň

 » návrh uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a smlouvu 
o právu provést stavbu „Dolní Lukavice, PJ, p.č. 692/163 – Kabel NN“ z důvodu 
pokládky zemního kabelu NN s firmou ČEZ Distribuce, a.s., se sídlem Teplická 
874/8, Děčín, v rozsahu 6,6 m2 za jednorázovou úhradu 1 000 Kč bez DPH.

 » záměr pronájmu části pozemku p.č. 1808 v k.ú. Lišice Václavu Kaslovi, Hradčany 35
 » poskytnout dotaci 3 000 Kč organizaci Český svaz chovatelů, základní organizace 

Dolní Lukavice
 » žádost o finanční příspěvek ve výši 10 000 Kč na výměnu kotle na tuhá paliva za 

tepelné čerpadlo - p. Vítězslav Opálko, Dolní Lukavice 4
 » poskytnutí finančního příspěvku 30 000 Kč Římskokatolické farnosti Merklín na 

vypracování projektové dokumentace opravy kostela v Dolní Lukavici
 » poskytnutí daru 5 000 Kč Oblastnímu spolku jih+sever Českého červeného kříže, 

Rychtaříkova 1789/18, Plzeň, na ocenění bezpříspěvkových dárců krve
 » plán financování obnovy vodovodů a kanalizací na období 2017 až 2026, aktualizace 

2017, vypracovaný firmou ČEVAK a.s., Severní 8/2264, České Budějovice

C)  zamítá: 
 » žádost p. Václava Kasla, Hradčany 35,  o odkup části pozemku p.č. 1808 v k.ú. Lišice 

D)  bere na vědomí: 
 » kontrolu plnění usnesení
 » rozpočtová opatření č. 1 a č. 2
 » zprávu kontrolního výboru
 » zprávu finančního výboru o provedení kontroly hospodaření a dodržování rozpočtu
 » zprávu starosty z mezidobí konání veřejných zasedání a vyhodnocení připojenosti 

občanů Lišic na splaškovou kanalizaci
 » informace o hospodaření v obecních lesích a pokyn Ministerstva zemědělství ČR
 » informace o připravovaných akcích obce
 » příspěvky občanů v diskusi

E)  ruší: 
 » ustanovení 2 b) z jednání zastupitelstva Obce Dolní Lukavice konaného dne 

21. 2. 2008 – návrh znaku a vlajky Obce Dolní Lukavice zpracované PhDr. Janem 
Pelantem, CSc., Macháčkova 19, Plzeň

 
Marek Maňour       Vítězslav Opálko
místostarosta       starosta

Informace obecního úřadu
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Podzimní Lukavice
Obce Dolnolukavicka žijí nejen po strán-
ce výstavby, renovace a úprav, ale také po 
estetické stránce. Mnozí se snaží zvele-
bovat a zútulňovat svá obydlí či veřejná 
prostranství. Moc si toho vážíme. Boha-
té povislé muškáty můžeme obdivovat 
např. v Dolní Lukavici v čp. 43, 47 a dal-
ších, podzimně je nazdobená lukavická 
škola, čp. 185, čp. 123 a mnoho dalších. 
Děkujeme, že je to tady díky vám hezké!  
Ceníme si toho!

Věříme, že po ukončení rekonstruk-
ce komunikací a výstavbě chodníků 
si všichni občané opraví fasády svých 
domů, aby naše obec měla nejen funkční 
infrastrukturu, ale i krásný vzhled. 

Vítání občánků
Ve středu 27. září jsme přivítali 10 nových občánků ze všech čtyř obcí Dolnolukavic-
ka. Z Dolní Lukavice Viktorii Březinovou, Sebastiána Šobra, Emu Lembergerovou, 
Adélu Boubelíkovou a Lukáše Strejce, z Lišic Emily Böhmovou, Petra Timka a Josefa 
Hrubého, z Krasavec Violu Lejskovou a ze Snopoušov Matěje Šika. Velké díky patří 
souboru Lukaváček 
za hudební vystoupe-
ní nastudované pod 
vedením Mgr. Nadi 
Květoňové.
Všem malým občán-
kům přejeme, aby se 
jim tu hezky vyrůs-
talo a zapojili se do 
života naší obce.

Mgr. Eva Horová

Pohádkový les
Poslední sobotu v srpnu se ve Snopou-
šovech uskutečnil 14. ročník oblíbené 
akce věnované nejen dětem - Putování 
za pohádkovými bytostmi. Vzhledem 
k meteorologům, kteří předpovídali opět 
tropické počasí, jsme trať trochu upravili, 
což mnoho rodičů ocenilo. Startovalo 

se opět u řeky a po absolvování celého 
„putování“ se končilo u obecního altánu, 
kde se podávalo občerstvení. Vystavi-
li jsme dětem více než 150 průvodních 
kartiček. Překvapilo nás, kolik rodin nás 
navštívilo poprvé a z jak velkých vzdá-
leností k nám přijeli. Děkujeme zúčast-
něným za důvěru a účast a těšíme se na 
dalším setkání v příštím roce.

Za SDH Snopoušovy Michal Komorous

Kultura
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Kultura

Talent cup
Již čtvrtým rokem naše obec ve spolu-
práci s COPR Přeštice pořádala cyk-
listické závody „IDEAX Talent cup“. 
Letošní ročník se konal 22. září ve 
Snopoušovech. Celkem se zúčastnilo 
130 bikerů a bikerek. Trať byla členitější 
a patřila k nejnáročnějším z celého seri-
álu závodů. Ocenění jsme obdrželi i od 
diváků, neboť mohli závoďáky sledovat 
téměř po celé trati. Výsledky najdete na  
www.talentcup.cz.

A jak bývá u nás zvykem, každý účastník, 
který odevzdal startovní číslo obdržel 
od obce dárek – poznámkový blok „zá-
pisník cyklisty“. Samozřejmě nechy-
bělo ovoce. Vyhlášení proběhlo v KD, 
kde bylo zajištěno občerstvení od pana 
Zdeňka Krse. 

Michal Böhm, ředitel závodu

Lukaváček vystupoval a školní rok 
ještě nestartoval…
Hudební soubor Lukaváček se sešel opět 
o prázdninách, již podruhé na letním 
soustředění. V předposledním týdnu 
v srpnu jsme zpívali, hráli a užívali si 
i dalších aktivit. Připravovali jsme reper-
toár již na vánoční vystoupení, ale i na 
další pololetí nového školního roku.

Děti nacvičily program na vystoupení 
na Dožínkové slavnosti v Horní Luka-
vici, které se konaly v sobotu 26. srpna 
2017. Dále je čekalo vystoupení na Ví-
tání občánků v Dolní Lukavici 27. září 
2017 a v neděli 8. října 2017 v Horní Luka-
vici. V neposlední řadě to bylo tradiční 
vystoupení v Nebílovech na Slavnosti 
jablek v neděli 24. září 2017. 

Mezitím se připravovala děvčata Lucie 
Dolejšová a Eliška Lexová na nahrávání 
CD v soukromém nahrávacím studiu 
v Plzni, čímž uplatnila výhru z krajského 
kola pěvecké soutěže. „Cédečka“ budou 
k dispozici v ZŠ Dolní Lukavice stejně 
jako CD Lukaváčku 2016.

Děkujeme za podporu škole, obecnímu 
úřadu a samozřejmě rodičům a přízniv-
cům „Lukaváčků“! Těšíme se na nové 
členy našeho souboru od 5. října na pra-
videlných čtvrtečních zkouškách.

Mgr. Naďa Květoňová, Lukaváček
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Kultura

Čtvrtstoletí Haydnova festivalu

Mnozí se diví: „To už je to opravdu popětadvacáté, je to vůbec možné?“ Ano, je. První 
Haydnovy hudební slavnosti se konaly v roce 1993. Kronika obce z let 1986 - 2000 uvá-
dí: „Vzrůstající zájem o náš zámek a zámecký areál, jako památné místo, kde působil 
začínající hudební skladatel Josef Haydn, přivedl některé kulturní pracovníky a hudeb-
níky na myšlenku projektu, který nese název „Evropské kulturní centrum Josef Haydn 

- Dolní Lukavice." 18. ledna 1993 po podrobnějším seznámení se zamýšleným projektem 
byla založena nadace pro Haydnovo evropské kulturní centrum a zvolena prozatímní 
správní rada...“ U zrodu tehdy stáli Petr Šefl (cembalista a restaurátor hudebních ná-
strojů), Andreas Kröper (flétnista a muzikolog), Václav Kvídera (starosta obce Dolní 
Lukavice) a Dagmar Páclová (novinářka). 

První Haydnovy hudební slavnosti 
se konaly 11. a 12. září 1993. Druhé 9. - 
11. září 1994 pod záštitou tehdejšího mi-
nistra kultury Pavla Tigrida. Podruhé 
už se nekonaly jen v Dolní Lukavici, ale 
také v kostele sv. Ambrože na Vícově. 
V roce 1995 byl již program slavností 
zpestřen divadelním představením v zá-
meckém průjezdu v podání divadelního 
spolku Kašpar. Barokní kulisu slavnos-
tí pomohli dotvářet herci v dobových 
kostýmech. O rok později zahajoval 
slavnosti Dr. Beneš z Ministerstva kul-
tury, pozvání přijali i hosté z Rakouské 
ambasády v ČR. Postupem času Hayd-
novy hudební slavnosti začaly získávat 
na oblibě a festival se začal rozrůstat do 
dalších míst v Plzeňském kraji. Centrem 
slavností však stále zůstává Dolní Luka-
vice, kde se každoročně koná zahajovací 
koncert v provedení Konzervatoře Plzeň. 
Letos proběhl 8. září 2017 od 17 hodin. 

Po úvodním slovu starosty Dolní Luka-
vice Vítězslava Opálka vystoupil ředitel 
festivalu Milan Fiala, který uvedl Kon-
zervatoř Plzeň pod taktovkou dirigenta 
Jiřího Štrunce. Na programu byla tra-
dičně symfonie D Dur zvaná Lukavická 
a po ní následoval Koncert C dur pro dvě 
violoncella a orchestr od Antonína Kraf-
ta (1749 – 1820), rokycanského rodáka 
a Haydnova žáka. Sóla zahráli Jiří Hošek 
a Jiří Pech. 

Haydn a zámek vždy inspiroval a inspi-
ruje mnohé umělce, např. v roce 1995 aka-
demický sochař Jan Bradna věnoval obci 
Dolní Lukavice medaili s Josefem Hayd-
nem, v roce 2010 v rámci uměleckého 
symposia na zámku německý umělec 
Kaale Lind nakreslil Haydnovu siluetu 
s textem „Yes, he could“ (Ano, uměl). 
Haydnova busta z dílny Bohuslava Šin-
deláře zdobí penzion Haydnův dům 
(čp. 82) a zámkem se rovněž zabýval i lu-
kavický umělec Milda Kasl. 

Festivalu se dařilo a daří, přejme si, ať 
je tomu tak i nadále a hudba starých 
mistrů nepřestane posluchače těšit ani 
v budoucnu.

Mgr. Eva Horová
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Poetická oslava podzimu

Sobotní večer 21. října byl v dobřanském kostele sv. Víta ve znamení oslavy význam-
ného keltského svátku Samhain. Tento svátek byl hranicí mezi létem a zimou. Pro 
Kelty znamenal začátek nového roku a byl vnímán také jako doba, kdy se stírá hrani-
ce mezi světlem živých a mrtvých.

Pořad vznikl z iniciativy keltské kapely 
De Domhanaigh, která vznikla v roce 
2006 na popud učitelek Libuše Teleš-
nukové a Evy Šustrové z Dobřan. Sku-
pina hudebníků funguje při Základní 
umělecké škole J. S. Bacha. Po úvodním 
slovu Evy Šustrové, vedoucí souboru, 
zazněly keltské lidové melodie z oblastí, 
kde sídlili staří Keltové: z Irska, Skotska, 
Bretaně. Jednotlivé skladby byly proklá-
dány básněmi Evy Horové, rodačky a za-
stupitelky z Dolní Lukavice, které byly 
zaměřeny na téma podzim a myslivost. 
Kapela během večera představila i zná-
mou skladbu H. Shore z filmu Pán prs-
tenů nebo českou píseň Divoký tymián. 

V závěru pořadu 
Eva Horová před-
stavila svoji bás-
nickou sbírku „Lu-
kavické snění“. Na 
konci slavnostního 
večera si přítom-
ní mohli zakoupit 
CD keltské kapely 
a básnickou sbírku.  

Všichni odcházeli příjemně naladěni 
líbivými, až pohádkovými melodiemi 
a působivými verši. Speciální atmosféru 
dotvářel i nově zrekonstruovaný interiér 
barokního kostela, který byl postaven 
v letech 1727 - 1734. Kostel sv. Víta je ba-
rokním skvostem a patří k nejzajímavěj-
ším barokním stavbám v Čechách a ve 
střední Evropě existují pouze dvě stavby 
podobného typu. 

Básnická sbírku „Lukavické snění“ je 
k zakoupení na OÚ v Dolní Lukavici.

Jaroslava Regnerová
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Vzpomínka na Pátera 
Václava Kaňáka

V letošním roce si připomínáme 25 let 
od úmrtí posledního kněze, který trvale 
žil na dolnolukavické faře. Byl to P. Vác-
lav Kaňák. Narodil se 19. ledna 1923 ve 
Zdeslavi u Poleně na Klatovsku a zemřel 
5. srpna 1992. Poslední rozloučení se 
uskutečnilo v pátek 14. srpna v lukavic-
kém kostele sv. Petra a Pavla a poté byl 
pohřben v Českých Budějovicích. Tento 
farář se za 18 let svého zdejšího působe-
ní nesmazatelně zapsal do historie obce. 
Svou přátelskou povahou a pracovitostí 
si získal důvěru obyvatel a dodnes na 
něho lidé vzpomínají. Jeho úmrtím se 
zakončila doba přibližně 640 let trva-
lého obsazení (kromě třicetileté války) 
místní farnosti knězem.

Do Dolní Lukavice nastoupil 1. květ-
na 1974 a vystřídal svého předchůdce P. 
Bohumila Marouše, který byl přeložen 
do Kdyně. Po seznámení s farnostmi 
pokračoval v opravách kostela. Doká-
zal získat pro opravy zručné řemeslníky 
i brigádníky mezi místními i mladými 
lidmi z celé republiky, kteří zde praco-
vali jen za stravu, někteří i několik let 
po sobě. Podobně se mu dařilo získávat 
i peněžní dary. Stal se také duchovním 
správcem farnosti Letiny a nějaký čas 
i farnosti Dnešice. Kronika uvádí: „To-
hoto panu Bohu oddaného kněze jsme 
několik posledních let vídali pohybovat 
se pouze v samohybném křesle. I přes 
tento handicap sloužil pravidelné mše 
v místním, letinském a dnešickém kos-
tele. Přes mnohé překážky s neúnavnou 
láskou pečoval o krásu všech kostelů 
a kaplí, kde působil.“ Věnujme mu ti-
chou vzpomínku.

Kapelník Václav Mašek

V letošním roce uplynulo deset let 
od úmrtí Václava Maška (24. 4. 1929 

- 3. 6. 2007) z Dolní Lukavice. Narodil se 
v čp. 43 v roce 1929. Hudební nadání se 
v jeho rodině dědilo z generace na gene-
raci. Kapelu založil již v roce 1857 jeho 
praděd Martin Mašek, tehdy ještě ve 
Vodokrtech a poté se přiženil do Dol-

ní Lukavice. Martin 
Mašek byl výborným 
trumpetistou a ve dru-
hé polovině 80. let už 
v Dolní Lukavici vedl 
vlastní kapelu, která  
měla podporu  hraběn-
ky Schönbornové. 

Václav Mašek převzal kapelu po otci 
Pavlu Maškovi († 1959), který na začátku 
20. let 20. století založil v Dolní Lukavici 
dvaadvacetičlenný orchestr složený z hu-
debníků z Dolní  a Horní Lukavice, Lišic, 
Chlumčan a dalších obcí. Byla to repre-
zentační kapela i pro Přeštice. Václav 
Mašek ovládal hru na několik hudebních 
nástrojů a byl také známý svými sou-
kromými hodinami na různé nástroje 
(housle, trubka, klarinet, baskřídlovka). 
Docházeli za ním žáci téměř z každého 
třetího domu v Dolní Lukavici a nejen 
odtud. V roce 1978 Václav Mašek založil 
kapelu Hezouni. Ať už taneční nebo de-
chové uskupení pana Maška bylo velmi 
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žádané. Dechovou hudbou doprovázela 
kapela různé průvody, např. masopust-
ní, lampionový, prvomájový, pohřební. 
Hrála také na dožínkách, výročních 
schůzích JZD nebo při odvodech bran-
ců. V 60. a 70. letech bylo oblíbené 
tzv. „štandrlování“, tj. když měl někdo 
z Dolní Lukavice svátek, zpravidla Vác-
lav, Josef, Anna, chodilo se hrát „pod 
okno“. Taneční hudbu pak kapela hrála 
na bálech a při různých zábavách. V roce 

1995 v rámci 125 let od založení kapely 
uspořádali koncert před zámkem v Dol-
ní Lukavici, zahráli u pomníku padlých 
v Dolní Lukavici při příležitosti oslav 
50. výročí osvobození americkou armá-
dou a v říjnu 2001 hráli americkou a čes-
kou hymnu a další skladby při návštěvě 
astronautů Lovella a Remka na hřišti 
v Dolní Lukavici. Václav Mašek byl pro-
slulý svým celoživotním doprovázením 
mší svatých na varhany. Kapela pana 
Maška též hrávala koledy na půlnoční 
mši. Program měli nabitý a někdy vystu-
povali i na 36 akcích za rok. V 70. letech 
20. století hrávali i v bývalé NDR, kde 
byli oblíbení. S Václavem Maškem sou-
časně hrál i jeho syn Pavel a vnuk Pavel. 

Na Václava Maška vzpomínají i jeho 
kamarádi, se kterými hrál. K rozhovoru 
jsem si vybrala tři z nich:
Jaroslav Uzel – „Když jsem byl školák, 
začal jsem tehdy ještě k Pavlovi Maškovi 

docházet na lekce hry na housle. Poté 
jsem se asi ve svých dvanácti letech za-
čal učit hrát na esklarinet. Docházel 
jsem k nim domů. Protože mě to zača-
lo bavit, následně jsem se jako samouk 
naučil hrát na saxofon. Pak jsem začal 
hrát v dechovém souboru pod vedením 
Pavla Maška. Hráli jsme na průvodech 
prvního máje, na různých pochodech. 
Hrával jsem ještě s Josefem Dolanským 
(klarinet), Josefem Koskubou (baskříd-

lovka) Karlem Šloufem (buben) 
a samozřejmě Václavem Maškem 
(křídlovka), který později převzal 
vedení kapely po otci. Vašek Mašek 
dal dohromady partu muzikantů 
a hráli jsme, kde se dalo. Zkoušelo 
se v hospodě U Bílé růže a u Maš-
ků doma. Hráli jsme na bálech, při 
pohřbech, na narozeninách a svát-
cích a jednou jsme i na maškarním 

bále hráli v maskách. Rád jsem si vždy 
s Maškovou kapelou zahrál...”

Václav Kvídera – „Někdy kolem roku 
1950, když jsem nastoupil do učení, jsem 
jako řada mých spolužáků docházel 
do Dnešic k řídícímu učiteli Hladíkovi, 
který tehdy dával lekce na trubku. Krát-
ce poté za mnou přišel Václav Mašek, 
abych s nimi hrál v kapele. Pro mě to 
byla první zkušenost a souhlasil jsem. 
To bylo někdy před rokem 1954, než jsem 
nastoupil na vojnu. Nejdříve jsem hrál 
jen příležitostně, protože v kapele měli 
hned tři trubky. Hráli na ně Zdeněk Há-
jek, Jan Dufek a Emil Hnízdil, tak jsme 
se střídali na různých akcích. Hrál jsem 
jak v dechovém souboru – na trubku, tak 
i v tanečním – na buben. Nejraději jsem 
hrál na bálech, to byla vždy společenská 
událost, a že těch bálů tehdy bylo, to 
není jako dnes. Z Krasavec se mnou ni-
kdo v Maškově kapele nehrál, ale hrávali 
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jsme zde třeba při dožínkách nebo na 
prvního máje. Co si pamatuji, tak jsme 
zkoušeli nejprve v průjezdu pivovaru 
a pak „Ve dvoře“ v domě, kde předtím 
bydleli Křížkovi. Na Václava Maška 
vzpomínám rád, byl to kamarád, který 
s námi vyrostl a dobrý muzikant...”

Jan Bělonož – „Když jsem byl školou 
povinný, začal jsem se u kapelníka Pavla 
Maška učit hrát na housle. Poté jsem se 
učil hrát na trumpetu. V roce 1975 jsem 
se přidal ke kapele a začal s nimi hrát. 
Krátce poté vzniklo nové seskupení – ta-
neční kapela s názvem „Hezouni“. Tento 
název proto, že Václav Mašek měl vždy 
smysl pro humor, hrával vzadu, vtip-
koval a říkával, že jsme nejhezčí (tedy 
hezouni), a tak jsme si tak začali pak 
říkat. V této kapele jsem hrál na bu-
ben. Tato kapela hrála zhruba do roku 
1990. Hrál jsem zde s Josefem Prachem 
(saxofon), Josefem Herbočkem (saxofon, 
zpěv), Václavem Kašparem (saxofon), 
Václavem Suchým (harmonika), Mila-
nem Honzíkem (kytara, zpěv), Josefem 
Koskubou (trumpeta), Karlem Šloufem 
(trumpeta), Jardou Michalem (trombon), 
Václavem Maškem (trumpeta) a Pavlem 
Maškem (basa). Hráli jsme na tanco-
vačkách, na bálech. Pak jsem také hrál 
v Maškově dechové kapele, která byla 
většího složení. Vzpomínám si, jak jsme 
v roce 1995 oslavili 125 let vzniku Maško-
vy kapely koncertem pro veřejnost před 
zámkem v Dolní Lukavici a 28. října 
2000 jsme zahráli českou a americkou 
hymnu na hřišti v parku, abychom přiví-
tali přílet vrtulníku s americkým astro-
nautem Jimem Lovellem a Vladimírem 
Remkem. Václav Mašek byl výjimečný 
a hudebně velmi nadaný člověk...”
Děkuji za podklady rodině Pavla Maška 
a pamětníkům za jejich čas.

Nový pivovar v Přešticích

V srpnu letošního roku byl v Přešticích na 
náměstí otevřen nový pivovar „U Přeš-
ka”.  Můžete zde ochutnat mnoho druhů 
piva, např. světlý ležák Kilián, Přeštický 
strakáč, tmavé pivo Maurus, světlé Mar-
lene či pšeničný speciál Schönborn, na-
zvaný po posledním majiteli původního 
pivovaru a velkostatku. 

Přeštický pivovar měl dlouhou his-
torii, první zmínky spadají do roku 
1597. 23. října 1807 pivovar vyhořel spolu 
s radním domem a panským dvorem. 
V této době existovaly v Přešticích čtyři 
výsadní hostince a jedenáct městských 
šenkoven. Město bylo v největším roz-
machu a roční produkce činila 7 000 hl 
piva. I když budova vyhořela, na místě 
zůstalo spáleniště ještě několik desítek 
let. K úplnému zrušení pivovaru došlo za 
hraběte Schönborna v roce 1905. Znovu 
byl otevřen 29. srpna 2017, po 112ti letech.

O pivovaru v Dolní Lukavici nachází-
me první zmínky v roce 1662. V roce 
1713 byla u zámku chmelnice o výměře 
4,1 strychu. Pivovar nechal do součas-
né podoby přestavět Karel Schönborn, 
majitel lukavického panství. Přestavba 
a zařízení bylo naposledy obnoveno po 
roce 1900. Z této doby pochází cihlový 
válcový tovární komín parního stroje, 
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který dnes zdobí čapí hnízdo. Nejvyšší 
roční produkce dosáhl pivovar v roce 
1905, a to 16 000 hl piva. Poslední várka 
se zde uvařila v roce 1942. Po tomto roce 
byl provoz pivovaru zastaven a sladovna 
zbořena. 

Mgr. Eva Horová

Dětská burza
Dne 23. 9.  2017 se v rámci dětské burzy 
v klubovně v Dolní Lukavici konala již 
opakovaně charitativní sbírka pro Do-
mov sv. Zdislavy v Plzni. Všem z vás, 
kteří jste přispěli, děkujeme za opravdu 
vydařenou sbírku oblečení, hraček a dal-
ších potřebných věcí, které ještě poslouží 
matkám s dětmi a těhotným ženám, kte-
ré se ocitly v obtížné životní situaci.

Lenka Zedníková 

pohrát s dětmi na „Školkáčku“, navští-
vilo nás divadlo s „Popletenou pohád-
kou“, prohlédli jsme si výstavu chovatelů, 
chystáme „Sportovní odpoledne“, „Hal-
loweenské dopoledne“, opět pojedeme do 
ZOO za zvířátky s nadílkou, do Svíčkár-
ny Litice, čekají nás další pohádky a akce 
s rodiči. Je toho naplánováno hodně 
a doufáme, že nám to vyjde.

Také příroda nám v tomto období veli-
ce pomáhá kouzly s barvičkami. A tak 
chodíme sbírat listy, kaštany a další pří-
rodniny, které nám pak slouží ve školce 
jako výzdoba. Máme také od dětí krásné 
postavičky – „Bramboráčky“, které vy-
robily děti společně s rodiči doma.

I nadále sbíráme ve školce hliník. Pokud 
máte nějaký nepotřebný doma, nebo sbí-
ráte jako my víčka od jogurtů či hliníko-
vé plechovky, doneste nám ho do školky. 
Děkujeme.

Hvězdičky a Sluníčka z MŠ

Podzimní radovánky 
ve školce

Tak jako každý rok, i letošní září zname-
nalo nástup nových kamarádů do naší 
školky. Starší děti jim ukázaly, kde co 
najdou, jak se co dělá a tak nám období 
adaptace proběhlo bez problémů. Může-
me se tedy naplno vrhnout do běžných 
činností. Rodiče si mohli přijít prohléd-
nout prostory naší budovy a zároveň si 
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Dopravní hřiště

Ve čtvrtek 12.  října jsme se vypravili na 
dopravní hřiště do Blovic. S sebou jsme 
si vzali batůžky se svačinou a helmu. 
Kolo nám v Blovicích půjčili. Vybírali 
jsme si ho podle naší výšky. Spolu s námi 
jeli také žáci ZŠ Řenče. Nejdříve jsme 
poslouchali výklad o dopravních před-
pisech a značkách. Potom jsme jezdili 
na dopravním hřišti. Vyzkoušeli jsme si 
jízdu podle značek. 

Moc se mi tam líbilo a celé dopravní do-
poledne jsem si užila. Na konci školního 
roku tam pojedeme ještě jednou. A po-
kud napíšeme test bez chyb, dostaneme 
řidičský průkaz.

Markéta Šíchová, 5. ročník ZŠ

Výuka plavání

V rámci předmětu tělesná výchova za-
hájili žáci 2. a 3. ročníku výuku plavání 
v plaveckém bazénu SK Radbúza na Bo-
rech. Plavání začalo 15. září a celkem nás 
čeká 10 lekcí. Žáci jsou rozděleni do tří 
skupin podle plaveckých dovedností. Na 
konci každé lekce mají děti volné plavání. 
I když jsou žáci po každém plavání una-
vení, jsou otužilí a pokaždé se na plavání 
velice těší.

Mgr. Hana Skálová

Drakiáda

K podzimu patří pouštění draků po-
dobně jako barevné listí. Ovšem nesmí 
chybět to správné počasí. Pátek a ještě 
k tomu třináctého se považuje za smol-
ný den. U nás to ale tentokrát bylo úpl-
ně opačně. Byl nádherný podzimní den, 
vítr foukal tak akorát a dokonce vysvitlo 
i sluníčko. Možná jste si všimli, jak se 
nad Hořicí během odpoledne vzneslo 
skoro 50 draků. Vítr se opravdu činil 
a tak se každému povedlo dostat svého 
krásně barevného draka na oblohu. Ně-

kteří létali posluš-
ně vysoko, jiní se 
občas zamotali do 
sebe a pár se jich 
rozhodlo dokonce 
uletět. Nakonec 
jsme tyto malé 
komplikace zvlád-
li a všichni si Dra-
kiádu hezky užili. 

Gabriela Šíchová
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Seznamovací vycházka 

Aby se žáci 1. ročníku lépe poznali s ostat-
ními dětmi z vyšších ročníků, vypravila 
se naše škola 8. září na seznamovací vy-
cházku do okolí. Nejdříve jsme zavítali 
do Lišic, kde děti čekal odpočinek a dopo-
lední svačinka – opékání buřtů. Vydatně 
posilněni jsme se vydali směr Hradčany. 
Sluníčko svítilo a cesta ubíhala, i když se 
šlo do kopce.  Na Hradčanech nás čekalo 
překvapení – krátká přestávka s limoná-
dou v hasičárně. To všechny moc potě-
šilo. Cestou zpátky se povídalo, zpívalo, 
šlo se z kopce a tak cesta uběhla příjemně. 
Do školy jsme se vraceli sice trochu una-
vení, ale dobře naladění a spokojení, že 
se vycházka vydařila.

Mgr. Hana Skálová 

Techmánie

Naše škola navštívila plzeňskou expozici 
Techmanie. Děti měly možnost vyzkou-
šet si pod vedením lektorů řadu pokusů 
a nadšeně přebíhaly od jednoho stano-
viště k druhému. Nabídka byla pestrá 
a zaujala všechny věkové kategorie. Jen 
my učitelky jsme měly co dělat, abychom 
naše svěřence uhlídaly. Nakonec jsme 
v promítacím sále viděli zajímavý film 
o oběhu Země kolem Slunce a promě-
nách ročních období.

 Mgr. Liběna Doležalová

Eliščin splněný sen

Eliška Lexová, žákyně základní školy 
v Dolní Lukavici, se opět zúčastnila pě-
vecké soutěže Karlovarský Skřivánek 
vždy s úspěchem. Několikrát obsadila 
1. - 3. místo v krajském kole a získala 
čestná uznání v celostátním kole. Tento 
rok však prvenství v krajském kole Elišce 
přineslo mimo jiné odměny i milé pře-
kvapení v podobě pozvánky do profesi-
onálního nahrávacího studia a možnosti 
nahrát své písně na vlastní cédečko. To si 
vždycky přála a teď se jí to vyplnilo! Eliš-
ka strávila několik hodin v plzeňském 

nahrávacím studiu u pana Vaňka (člena 
skupiny ABBA STARS), kde si jako profi 
zpěvačka vyzkoušela, jak se zpívá a tvoří 
CD. Výsledkem nahrávání je pěkných 
5 písní za doprovodu hudby, kterou vy-
brala její paní učitelka a vedoucí sboru 
Mgr. Naďa Květoňová, která byla také 
přítomna ve studiu po celou dobu. Eliš-
ka si tak splnila sen a její první CD je na 
světě! Věřte, že když vám vaše dítě řekne, 
maminko, já jsem tak šťastná, a slyšíte 
jeho líbezný hlas z cédéčka, který zasáh-
ne vaše srdce, ukápne vám také slzička 
štěstím!

Štěpánka Inka Lexová
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Připravujeme

Adventní zájezd

Na sobotu 9. prosince připravuje Obec 
Dolní Lukavice celodenní adventní zá-
jezd do Německa. Tentokrát zavítáme do 
lázeňského města Bodenmais v Bavor-
ském lese. Město má okolo 3 500 obyva-
tel a je nejnavštěvovanějším střediskem 
v německé části Šumavy. Nachází se 
zde sklárna Joska na výrobu brouše-
ného a foukaného skla a v okolí je řada 
lyžařských sjezdových a běžeckých tratí. 
Jednou z místních zajímavostí je kostel 
Nanebevzetí Panny Marie s oltářním 
vyobrazením vytvořeným podle proslulé 
Černé Madony Loretánské v Itálii. JOS-
KA BODENMAIS představuje kouzlo 
výroby skla, a to zblízka, kdy je možné 
hledět sklářům přes rameno, když se sklo 
proměňuje z horké tekuté hmoty na vy-
soce hodnotný konečný výrobek. Dospělí 
i děti si mohou sami vyzkoušet řemeslo 
skláře nebo malíře skla. Můžete si na-
příklad vyrobit vlastní vánoční ozdobu 
a odnést si jí domů. V prodejních prosto-
rách JOSKA je v adventním čase možno 
obdivovat či zakoupit ozdoby různých 
tvarů a velikostí, vánoční dekorace, pro-
stírání, hračky atd. Za zmínku stojí i to, 
že mnoho slavných osobností jako např. 
Arnold Schwarzenegger nebo Michael 
Schumacher vlastní vysoce kvalitní tro-
feje této značky. V areálu se též nachází 
útulná samoobslužná restaurace „König 
Ludwig” a kavárna „Kristallino”. Vstup 
do Joska Glasparadeis je bezplatný. Po 
této zastávce bychom pokračovali do ne-
dalekého Deggendorfu na vánoční trhy. 
Odjezd bude upřesněn. Vybíráme 250 Kč/
sedadlo v autobuse. Zájemci, hlaste se 
nejpozději do 20. listopadu na OÚ nebo 
u Evy Horové. Zájezd se uskuteční jen při 
dostatečném počtu přihlášených. 

Mgr. Eva Horová

Rozhovor s farářem 
o adventu

V souvislosti s uplynutím 25 let od po-
sledního trvalého osídlení fary v Dol-
ní Lukavici jsem položila pár otázek 
současnému knězi P. Ing. ThLic. Petru 
Hermanovskému.

Řekněte mi, prosím, něco o sobě.
Narodil jsem se 24. prosince 1971 v Pre-
šově na Slovensku, kde stále žijí moji 
rodiče. Mám jednu 
sestru, která je vdaná, 
má syna Filípka a žije 
v Bratislavě. Po zá-
kladní škole jsem šel 
na střední školu stroj-
ní a poté na vysokou 
školu strojní.

Jak jste se dostal k současnému povolání?
V průběhu studia na vysoké škole jsem 
se setkal s knězem z křesťanské komuni-
ty, která se jmenuje Koinonia Jan Křtitel 
a pochází z Itálie. Toto setkání změnilo 
můj život, a proto jsem se rozhodl žít 
v této komunitě. Po promoci jsem odešel 
do Itálie, abych lépe poznal tuto komu-
nitu. Je to komunita, která hledá nové 
způsoby, jak přiblížit Boha lidem. Žil 
jsem střídavě v Itálii a na Slovensku, stále 
v rámci Koinonie. V Itálii jsem také vy-
studoval teologii a v roce 2008 jsem byl 
na Slovensku vysvěcen na kněze.

Jak jste se dostal do Čech a čím vším se 
zabýváte?
Po vysvěcení na kněze jsem odešel do 
Čech, protože i zde v Plzni-Liticích půso-
bí Koinonia Jan Křtitel. Mým posláním 
v komunitě je věnovat se mladým, kteří 
mají zájem o tuto komunitu.
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Kde všude sloužíte bohoslužby?
Trvale sloužím mše svaté v Dolní Luka-
vici, dále v kostele sv. Jakuba st. na Pru-
sínech, a pak tam, kde je třeba zastoupit 
např. některého z mých kolegů. Nejvytí-
ženější jsem vždy na Vánoce, protože na 
půlnoční bohoslužbu přichází mnoho 
lidi a mají o ní zájem i na místech, kde se 
bohoslužby pravidelně nekonají.

Jak jsem vzpomenul, komunita hledá 
nové způsoby, jak přiblížit Boha všem 
lidem. (Nerad používám výraz nevěřící 
lidi, protože mnoha lidem zatím nikdo 
nepřiblížil Boha takového, jaký je. Já 
jsem také potřeboval někoho, kdo mi 
ho přiblíží jako toho, kdo miluje, a ne 
jenom toho, kdo čeká na moji chybu, aby 
mě potrestal.)  Proto kromě bohoslužeb 
pořádáme různé akce. Například dílnič-
ky pro děti, tábory a koncerty pro mladé. 
Pohádkové náměstí i ochutnávky ital-
ských specialit. V Dolni Lukavici se za-
tím konal Vánoční koncert a Noc kostelů. 

Řekněte mi něco k našemu kostelu.
Správou lukavického kostela jsem byl 
pověřen v červenci 2015. Každou neděli 
v 10.30 hodin zde sloužím mši svatou 
a pak samozřejmě všechny mše při křes-
ťanských svátcích. Za ty dva roky co tu 
jsem, jsem měl také několik křtů. 

Co výuka náboženství? Je o ní zájem?
Zatím ne, ale hezky se nám rozběhla spo-
lupráce s dětmi ze základní školy.

Pomalu se blíží advent a za chvíli budou 
Vánoce. Co advent pro Vás znamená?
Advent pochází z latinskeho slova „ad-
ventus”, tj. očekávání, například vzácné 
návštěvy. Čekáme na příchod Ježíše 
Krista, jeho narození. On nám byl dán 
jako dar od Boha a proto i my dáváme 

dárky, abychom našim blízkým udělali 
radost. Otevíráme se jejich potřebám 
a nemyslíme jenom na sebe. Každoročně 
na Prusínech pořádáme s dětmi z oko-
lí Živý betlém. Letos tento betlém bude 
i 3. prosince v Přešticích na náměstí, tím 
vás všechny srdečně zvu. Vice informací 
o nás můžete najít na našich stránkách 
www.koinonia.cz.

Děkuji za rozhovor a přeji krásné dny 
klidu a pohody.

Mgr. Eva Horová

Vítání adventu
V sobotu 2. prosince společně přivítáme 
advent. Akce začne v 15.30 vánočním 
jarmarkem v klubovně, následovat bude 
od 17 hodin vystoupení souboru Lukavá-
ček pod vedením Mgr. Nadi Květoňové 
a poté za zvuku koled rozsvítíme vánoč-
ní strom. Přijďte se vánočně naladit.

Mgr. Eva Horová

Jak čert vyletěl z kůže
Zveme všechny děti, rodiče, prarodiče 
a příznivce krásných pohádek do kul-
turního domu do Snopoušov. V sobotu 
11. listopadu od 15 hodin zde ochotníci 
Tradeáši z Nezdic zahrají cca hodinovou 
pohádku, kterou napsal Jaroslav Kolo-
děj. Pohádka „Jak čert 
vyletěl z kůže” měla 
premiéru 1. červen-
ce 2017 v Nezdicích 
a přilákala mnoho 
diváků nejen z řad 
dětí. Je vhodná pro 
všechny věkové kate-
gorie, nešetří humo-
rem a překvapením. 
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Pojďte se pobavit a dospělí připít svato-
martinským vínem. K této příležitosti 
je zajištěn autobusový svoz tam i zpět 
zdarma. 

Odjezdy: 14.00 Přeštice náměstí, 
14.10 Krasavce, 14.15 Dolní Lukavice, 
14.25  Horní Lukavice a 14.35 Lišice. 

SOUTĚŽ o dvě vstupenky zdarma. 
Otázka: Jaká hra Jaroslava Koloděje byla 
již u nás (obce Dolnolukavicka) sehrána? 
Název této hry pošlete ve formě sms na 
číslo 605 530 633. Vyhrává první správ-
ná odpověď. Vstupenky vám předám 
u vstupu na místě. 

Zájezd za ochotníky 
do Janovic

Kulturní komise Obce Dolní Lukavice 
pořádá zájezd na divadelní představení 
Uličnice - hra o 2 jednáních s 10 písněmi 
z repertoáru našeho nejznámějšího zpě-
váka. Komedie, jejíž předlohou se stala 

původně lidová opereta a později film 
z 30. let 20. století nás zavede mezi spo-
lečnost, která si užívá pobyt ve známých 
lázních. Děj se odehrává v prvorepub-
likových Karlových Varech. Účinkuje 
ochotnický spolek při TJ Sokol Janovice 
nad Úhlavou. Představení se koná ve 
čtvrtek 30. listopadu 2017 od 18 hodin.  
Vybíráme celkem 100 Kč/os. včetně do-
pravy. Autobus bude odjíždět z Dolní 
Lukavice cca kolem 16.30 hodin. Zájemci 
se mohou hlásit na obecním úřadě, tel. 
371 120 719, nebo u paní Nadi Květoňo-
vé, tel. 728 052 465. Počet míst je omezen, 
proto se přihlašujte do neděle 19. listopa-
du 2017.

Mgr. Eva Horová

Lampiónový průvod 
ve Snopoušovech

Zveme všechny děti a rodiče na lampió-
nový průvod do Snopoušov: sraz účast-
níků je 17. 11. 2017 v 16 hodin v altánu 
u kulturního domu, opékání vuřtů - pro 

Připravujeme
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děti zdarma, průvod začíná od 17 hodin 
a půjde shora ze vsi dolů.

Milan Kučera, SDH Snopoušovy 

Poslední leč ve 
Snopoušovech

2. prosince se v KD Snopoušovy usku-
teční tradiční poslední leč. Zvána je 
veřejnost, začátek je v 19 hodin, zahraje 
Holýšovská trojka. Je připravena bohatá 
zvěřinová tombola. Svoz autobusem tam 
i zpět zdarma.  

Dušan Kindl, MS Lukavan

Chovatelé slaví kulatiny

V letošním roce uplynulo 50 let od zalo-
žení tehdy ještě Československého svazu 
chovatelů drobných hospodářských zví-
řat. 13. ledna 1967 byla svolána schůze 
za účelem ustavení organizace, která se 
konala na tehdejším národním výboru 
v Dolní Lukavici, přítomno bylo přítom-
no 23 chovatelů. Byli mezi nimi i součast-
ní členové Václav Kvídera, Josef Nosek 
a Václav Puchta. Každý člen vložil na 
chod spolku 50 Kč. Většina zakládajících 
členů byli členové ZO Přeštice. V roce 
1968 měla základní organizace už 71 čle-
nů. Od roku 2017 nese spolek nový název, 
a to Český svaz chovatelů, zapsaný spo-

lek, Základní organizace Dolní Lukavice, 
a je zapsaný u Městského soudu v Praze.

„Chovatelna” byla postavena v roce 
1965, původně sloužila jako budova ho-
ličství a kadeřnictví. Později zde bydlela 
rodina Suchých a po požáru rodinného 
domku zde dočasně bydlela paní Roten-
bornová s dětmi. V roce 2015 byla obcí 
Dolní Lukavice zajištěna projektová 
dokumentace na stavební úpravy a rea-
lizována rekonstrukce. V bývalé kolně 
byla zřízena nová vodovodní přípoj-
ka, dámské a pánské toalety, koupelna 
a objekt byl napojen na kanalizaci. Byly 
provedeny nové rozvody vody, omítky 
a odpady. Zednické práce provedl Vác-
lav Dvořák s pomocí dalších brigádníků. 
Rozhodnutím zastupitelstva obce po 
dohodě s organizací chovatelů bude bu-
dova sloužit jako náhradní ubytování při 
živelných událostech, po dobu nevyužití 
pro tento účel jako klubovna chovatelů 
s možností podnájmu pro klubové účely 
s pohostinskou činností. V roce 2015, po 
padesáti letech, zajistil starosta obce Ví-
tězslav Opálko kolaudaci budovy a zápis 
do katastru nemovitostí. „Slavnostní ko-
laudace” se konala 18. července 2016, kdy 
v kulturním programu vystoupila kapela 
Sešlost Wjekem. V chovatelně postupně 
přibyla nová dlažba, pergola, vrata, oplo-

cení a byla opravena zeď ve směru 
k MŠ. Zednické práce opět prová-
děl Václav Dvořák po dohodě se 
starostou obce. 

K chovatelům patří výstavy... Jak 
uvádí písemné prameny, první 
výstava se uskutečnila v areálu lu-
kavické sokolovny 2. a 3. prosince 
1967. Kronika uvádí: „Výstava byla 
středem pozornosti občanů, hlav-
ně chovatelů z dalekého okolí...“  

Spolky
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Chovatelé pro návštěvníky připravili bo-
hatou tombolu ve formě zvířat: králíky, 
morčata, holuby, kohouty či další drobné 
ceny. „Výstava byla zhodnocena jako nej-
zdařilejší na okrese Plzeň-jih“. V areálu 
sokolovny se výstavy konaly i v dalších 
letech. Např. 7. - 8. prosince 1968: „Vý-
stava zajímavá a bohatá. Návštěvníci byli 
nejen občané z přilehlých vesnic, ale také 
ze vzdálenějších okresů i krajů...“  

V sobotu 19. srpna 2017 bylo 50leté výročí 
řádně oslaveno v chovatelně. Byli pozvá-
ni nejen současní a bývalí členové, ale 
také všichni příznivci chovatelství. Cho-
vatelům přejeme, aby se jim dařilo stále 
dobře jako doposud a budova chovatelny 
sloužila dobrému účelu.

Mgr. Eva Horová

Výstava ČSCH 
 v Dolní Lukavici

V sobotu 7. října od 8 hodin se uskuteč-
nila výstava místní organizace chovatelů 
Dolní Lukavice. Výstavy se zúčastnili 
místní chovatele, ale i chovatele z okol-
ních spolků jako jsou Dnešice, Přešti-

ce, Blovice a další. K vidění bylo kolem 
70 králíků 140 holubů a přes 50 kusů 
drůbeže. Zúčastnilo se i 6 mladých cho-
vatelů do 18 let.

Posuzování zvířat probíhalo už ve čtvr-
tek večer a v pátek od 8 hodin až 23 hodin. 
Jako každoročně nás v pátek navštívily 
děti z místní mateřské i základní školy. 
V sobotu od 8 hodin probíhala výstava 
pro veřejnost. I přes proměnlivé počasí 
bylo přes 100 platících a zhruba 60 dětí. 
Byla přichystaná hodnotná tombola 
a občerstvení. K vidění byli i papoušci 
od místních chovatelů. Od 16 hodin bylo 
vyhlášení nejlepších chovatelů za účasti 
starosty obce Dolní Lukavice. Bylo roz-
dáno 7 čestných cen na králíky, 7 čest-
ných cen na drůbež a 9 čestných cen 
na holuby. Byli oceněni všichni mladí 
chovatelé čestnou plaketou. Chtěl bych 
poděkovat všem chovatelům, kteří se 
podíleli na přípravách výstavy a všem 
kteří se přišli podívat a podpořit místní 
organizaci.

Jednatel Ing. Tomáš Harviš 

Spolky
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Podzim u hasičů

Druhou sobotu v září se uskutečnil již 14. roč-
ník soutěže v požárním sportu O putovní pohár 
starosty obce Dolní Lukavice. Po roční pauze 
jsme se mohli opět vrátit na fotbalové hřiště, za 
což chceme TJ Sokol Dolní Lukavice poděko-
vat. Počasí nám přálo a i přesto, že nebyla účast 
týmů příliš velká, odpoledne jsme si užili.

Nejprve se nám předvedly týmy mladších i star-
ších lukavických dětí a pak již mohla soutěž za-
čít. Zahájena byla bohužel hodně nepovedeným 
útokem lukavického A týmu, při kterém došlo ke zranění béčkaře, útok nebyl dokon-
čen a byl kvalifikován jako neplatný pokus. Tým A si bohužel nenapravil reputaci ani 
při svém druhém pokusu, který taktéž nebyl dokončen, tentokrát kvůli technickým 
problémům s materiálem a obsadil tak poslední příčku. Naštěstí byla Dolní Lukavice 
zastoupena ještě B týmem, který byl složen den před závody a stačil si vše vyzkoušet 
pouze na jednom tréninku. Na koši se zde představil Milan Kučera ml., savici pospo-
joval Václav Živný, mašinu obstaral Jaroslav Hrubý, béčka Milan Kučera st., rozdě-
lovač Jan Plasů a na proudech jsme viděli Josefa Puchtu a Matěje Berana. Tento tým 
svým výkonem uhájil čest lukavických hasičů a vybojoval 2. místo, když skončil jen 
velmi těsně za prvními Dnešicemi. Na závodech se předvedlo i družstvo žen, které 
získalo také 2. místo za ženami z Chlumčan. Zajímavostí je, že v obou týmech mužů 
i žen, jsme mohli vidět rodinné duo, nejen Kučerovi ze Snopoušov u mužů, ale také 
u žen Irenu Hodanovou z Lišic s dcerou Veronikou. Těší nás, že mladá generace již 
dokáže ty starší hasiče zastoupit.

Družstvo mužů se během září ještě zúčastnilo závodů v Oplotě, na kterých bylo 
zvláštností, že se k útoku mohly použít pouze stříkačky PS8. Tyto staré stříkačky 

SDH Dolní Lukavice
pořádá sběr železa
dne 11. 11. 2017 

v dopoledních hodinách
v obcích Dolní Lukavice 

 a Krasavce

Děkujeme občanům za 
podporu!

Spolky
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té medaile a další krásné ceny, ale také 
velký putovní pohár. Moc jim všem gra-
tulujeme a doufáme, že se jim bude takto 
dařit i nadále.

Michal Divišovský

už spousta sborů ani nemá. My jsme ji 
oprášili po několika letech a byli jsme 
rádi, že je stále ještě funkční a mohli 
jsme si tak vyzkoušet i trochu jiné závo-
dy než během celého léta.

V letošním roce se ještě chystáme v so-
botu 4. listopadu na náměstí do Dobřan, 
kde proběhne netradiční soutěž v požár-
ním sportu také se stříkačkami PS8 a na-
víc s neobvyklými, hodně zajímavými 
pravidly. Tímto závodem letošní sezónu 
ukončíme.

Michal Divišovský

První velký úspěch 
Soptíků

V neděli 24. září se konal v Letinech 
1. ročník dětské soutěže v požárním 
sportu. Chtěli jsme se původně zúčastnit 
s mladšími i staršími dětmi, ale u mlad-
ších byla moc velká marodka, proto 
nakonec nejely. Tým starších ve složení 
Veronika Hodanová, Michaela Šislo-
vá, Jan Nosek, Jakub Štich, Pavel Žofák, 
Milan Kučera a Jakub Havlíček, nám 
všem udělal velkou radost. V soutěži, ve 
které šlo o předvedení co nejrychlejšího 
požárního útoku, díky svému druhému 
pokusu s časem 18,18 s, děti vybojovaly 
první místo a odvezly si domů nejen zla-

Fotbalová sezona 
2017/2018 začala

Jak se děti posouvají úměrně svému věku 
ve svých kategoriích výše, vyvstala potře-
ba rozšířit fotbalový oddíl o skupinu nej-
menších dětí předškolního věku. Proto 
jsme od září letošního roku odstartovali 
projekt předpřípravky. Ačkoliv to na za-
čátku nevypadalo na úplně velký zájem, 
momentálně se schází 8 až 10 malých 
fotbalistů a fotbalistek. Tréninky se ko-
nají každé pondělí a jsou vedeny formou 
různých her s míčem i bez míče tak, aby 
děti trénink co nejvíce bavil. V zimním 
období se přesuneme do tělocvičny v ZŠ 
Dolní Lukavice, abychom mohli naše 
dovednosti dále rozvíjet a procvičovat. 
V lednu bychom se rádi zúčastnili halo-
vého turnaje v Rokycanech, kde budeme 
moci poměřit svoje síly s budoucími fot-
balisty jiných oddílů. Velké díky patří 
trenérovi panu Petru Dvořákovi.

Mladší a starší fotbalové přípravky se ve 
dnech 18. - 22. července zúčastnily fotba-

lového soustředění v rekre-
ačním areálu DDM Střelské 
Hoštice. Celkem se zúčast-
nilo 20 dětí a čtyři trenéři. 
Trénovali jsme dvoufázově, 
tedy jeden trénink dopo-
ledne a druhý odpoledne 
po poledním klidu. Vše 
probíhalo na hřišti přímo 
uvnitř areálu. Počasí nám 
přálo, takže jsme si s dětmi 
užili i pravidelné koupání 

Spolky
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v řece Otavě, která protéká kolem areá-
lu.  Jeden den jsme si zpestřili návštěvou 
místní cukrárny a nevšední stopovačkou 
zakončenou velkou polštářovou bitvou. 
Všechny děti zaslouží pochvalu za pří-
stup k tréninkům i za bezproblémové 
chování po celou dobu soustředění. 

Po úspěšném letním soustředění vstou-
pily 8. září obě naše přípravky do soutě-
že 2017/2018. Pro mladší přípravku jde 
o novou soutěž a všechny děti se těší 
z nových zážitků. Snaha trenérů, aby si 
děti vyzkoušely všechny pozice na hřiš-
ti, nese tíženou zábavu a odhodlanost. 
Někdy to přináší i více gólů v naší síti, 
přesto odehráváme vyrovnaná utkání.

Starší děti se po prvním odehraném roce 
v mladší přípravce přesunuly mezi starší 
přípravku. Tento posun přináší větší po-
čet dětí na hřišti a vyšší zodpovědnost 
každého hráče. Každý odehraný rok je 
v této skupině znát a naši fotbalisté se 
musí přizpůsobit novému prostředí.

Ve čtvrtek 5. října se starší přípravka 
zúčastnila turnaje o pohár hejtmana 
Plzeňského kraje v areálu klubu Senco 
Doubravka a obsadila 7. místo. Děti byly 
odměněny a odnesly si výhru v podobě 
tréninkových dresů, míčů a něco malé-
ho k zakousnutí. Jako bonus bylo spo-
lečné focení s hráčem FC Viktoria Plzeň 
Romanem Hubníkem. 

Mladší přípravka:
D. Lukavice: STOD „A“ - 5:3 - Punda Petr 2, Šatra Denis 2, Hajšman Robert
D. Lukavice: Radkovice - 1:2 - Šatra Denis
STOD „B“: D. Lukavice - 1:21 - Kučera Jan 5, Punda Petr 4, Timková Natálie 4, Hajš-
man Robert 3, Šatra Denis 2, Lexová Anna, Benda Josef, Hajšmanová Aneta
D. Lukavice: Dobřany - 0:9
Merklín: D. Lukavice - 6:3 –Kučera Jan 2, Lexová Anna
D. Lukavice: Chotěšova - 4:2 - Kučera Jan 2, Holub Vojtěch, Hajšman Robert

Starší přípravka:
D. Lukavice: FC Dráčci Nová Ves – 3:20 - Tureček Martin 2, Judl Jan 
Přeštice: D. Lukavice - 6:3 - Judl Jan, Tureček Martin, Mahdal Karel 
D. Lukavice: Radkovice - 7:17 - Mahdal Karel 3, Judl Jan 2, Petr Jiří, Lexová Eliška 
Stod: D. Lukavice - 16:2 - Lexová Eliška, Judl Jan 
D. Lukavice: Dobřany - 2:17 - Tureček Martin 2 
Merklín: D. Lukavice - 4:8 - Mahdal Karel 5, Judl Jan 2, Petr Jiří 
D. Lukavice: Chotěšov - 4:16 - Tureček Martin 2, Judl Jan, Pelc Daniel

Fotbal
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Zprávy z fotbalu

Vedení fotbalového oddílu zajistilo do podzimní části fotbalové sezony posily do 
mužstva mužů. Dosavadní sestavu rozšířili někteří mladíci i zkušení hráči: Vajaji 
L. j., Zahradník J., Šmiřák J.,  Rajchard D., Balko D. a Dolanský K. Mužstvu se daří 
vyhrávat zápasy a získávat body. Po 6. kole zaujímá Dolní Lukavice v tabulce 2. místo 
se 17 body a kladným skóre 27:10.

Výsledky zápasů 4. třídy okresního přeboru MUŽI:

kolo výsledek branky
1. Dolní Lukavice - Neurazy    5:1 (3:0) Zahradník J., Ščislák D. 2x, Pecka Z. 2x  
2. Líšina - Dolní Lukavice 1:2 (0:1) Dolanský K. 2x  
3. Dolní Lukavice - Mantov   2:1 (1:1) Bešta D., Pecka Z.
4. Plzeň Letná - Dolní Lukavice 1:2 (0:0) Kastner M.
5. Dolní Lukavice - Ptenín          3:2 (1:2) Kroupa J. 2x, Rotenborn D.
6. Dolní Lukavice. - Seč               2:3 (2:1) Kastner M. 2  
7. Nezbavětice - Dolní Lukavice 1:2 (1:0) Kastner M., Kroupa J.

Hráčům přejeme radost ze hry, další body do tabulky a našim fanouškům děkujeme 
za stálou přízeň.  Sportu zdar a fotbalu zvlášť!

 Za výbor TJ Sokol Pavel Hajžman

Po skončení podzimní části sezony je stejně jako v loňském roce připravena zimní 
příprava v tělocvičně ZŠ v Přešticích a několik turnajů a přátelských utkání v průbě-
hu celé zimní přípravy.

Tak, jak se mění doba ve které žijeme, mění se i tréninkové metody a přístup k výcho-
vě budoucích sportovců. Proto se část trenérů zúčastnila třídenního školení licence 
C, které se konalo v Sušici za účasti Mgr. Pavla Hudečka Grassroots trenéra mládeže 
FAČR a člena létajícího týmu KFS Milana Šimoníčka. 

Nové zájemce do našich všech třech skupin rádi uvítáme, důležitá je chuť a zájem 
o hru. Velké poděkování patří našim sponzorům firmám Comwa spol. s r.o. a Lukre-
na a.s. 

Za kolektiv trenérů TJ Sokol Robert Hajšman


